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PROTOKÓŁ Nr X/25 

z X sesji Rady Gminy Krypno 

z dnia 23 kwietnia 2024 r.  

 

X sesja Rady Gminy Krypno odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Krypnie 

Wielkim w godz. 10.30 do 12.30 

 

Otwarcia obrad dokonał Przewodniczący Rady Pan Marek Kurzyna. Powitał radnych, 

sołtysów, Wójta, pracowników Urzędu. Poinformował o nagrywaniu i transmitowaniu sesji.  

Przewodniczący Rady, stwierdził, że w obradach X sesji udział bierze 14 radnych co stanowi 

quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad X sesji Rady Gminy.   

 

Do proponowanego porządku obrad nie zgłoszono wniosków w związku z czym 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem porządku obrad X sesji Rady 

Gminy Krypno. 

  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych. 

Porządek obrad X sesji Rady Gminy Krypno przyjęto jednogłośnie.  

 

Imienna lista głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad X sesji Rady Gminy Krypno 

stanowi   ………7……………. stronę protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przeczytał porządek obrad X sesji Rady Gminy Krypno w brzmieniu 

przesłanym w zaproszeniu na sesję. 

   

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Gminy Krypno. 

Przewodniczący przeszedł do przyjęcia protokołu z IX sesji Rady Gminy. Do treści protokołu 

nie zgłoszono uwag i poprawek. 

 

Przewodniczący przystąpił do rozpoczęcia głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z IX sesji 

Rady Gminy Krypno.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 

Protokół przyjęto jednogłośnie.  

 

Imienna lista głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z IX sesji Rady Gminy Krypno 

stanowi   …………8………. stronę protokołu. 

 

Ad. 4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie od 13 lutego 2025r. do 16 kwietnia 

2025r.    

Wójt Pan Marek Stankiewicz powiedział o: 

1. zakończonym postępowaniu przetargowym na zakup ciężkiego samochodu pożarniczego dla 

OSP Długołęka w ramach projektu unijnego za kwotę 166 tys. zł brutto ; 
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2. wykonanych robotach budowlanych z zewnątrz w świetlicy w Zastoczu. Budynek został 

zaizolowany, osuszony a woda odprowadzona poza budynek. Zdarzenia które mogłyby 

wpływać na ten budynek z zewnątrz zostały wyeliminowane. Pozostała kwestia odbudowania 

w środku oraz ewentualnie zainstalowania ogrzewania podłogowego; 

3. złożonym wniosku do Zarządu Województwa Podlaskiego o dotację w kwocie 500 tys. zł na 

zakończenie robót w budynku po byłej szkole w Górze, natomiast po naszej stronie będzie 

wykonanie instalacji elektrycznej, wodociągowej, kanalizacyjnej; 

4.zakupionej i dostarczonej beczce 12 tonowej do wywozu nieczystości za kwotę prawie 128 

tys. zł netto; 

5.wymienionych złożach w filtrach na SUW w Rudzie; 

6. zebranym azbeście w ilości 130 ton za kwotę brutto ok. 70 tys. zł z podzielonymi 

płatnościami; 

7. prace utrzymaniowe równania na drogach są wykonywane w zależności od pogody. Duże 

prace drogowe są na ten moment wstrzymane. 

 - Przewodniczący Rady Pan Marek Kurzyna zapytał czy zakupiona beczka jest nowa i czyjej 

produkcji – polska czy zagraniczna? 

Wójt Pan Marek Stankiewicz odpowiedział, że wydaje mu się że polska ale nie jest pewny. 

- Wiceprzewodniczący Pan Mariusz Adamski zapytał o etap przygotowania garażu do 

wymiarów nowego samochodu strażackiego? 

Wójt odpowiedział, że aby przedłużyć garaż wymagane jest uzyskanie pozwolenia z racji na 

przebudowę ściany nośnej co wydłuża cały proces. Wójt uważa, że na początku maja 

powinniśmy uzyskać pozwolenie i wtedy rozpoczniemy postępowanie przetargowe. Po 

odebraniu samochodu pożarniczego i rozmowach ze strażakami, myślę że będzie 

przechowywany na podwórku strażaka lub w innym garażu. Złożyliśmy również wniosek do 

Urzędu Marszałkowskiego o przesunięcie terminu wykonania prac ze względu na uzyskanie 

pozwolenia. Niestety dokumentacja wydłuża cały proces. 

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Krypno na lata 2025 - 2031 – 

projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Krypno Pani Ewa Kupiec. Powiedziała, 

że WPF został dostosowany do zmian po zatwierdzeniu sprawozdań oraz 

zaktualizowano załącznik inwestycyjny z „wykonanie przebudowy dróg gminnych” na 

„wykonanie przebudowy dróg.  

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad Uchwałą 
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W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr X/71/25 stanowi ……9..….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ……10………. stronę protokołu. 

 

b) zmian w budżecie Gminy Krypno - projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Pani Ewa Kupiec 

- poinformowała, że w związku z zakończeniem sprawozdawczości budżetowej oraz 

ustaleniem wysokości wolnych środków, niniejszą uchwałą wprowadzamy do budżetu wolne 

środki w kwocie 860 100 zł w części normatywnej. Szczegółowy podział przedstawia się 

następująco:” 

 

Plan dochodów: 

 

Dz.600- wprowadzono plan dochodów z tytuł dotacji od Powiatu Monieckiego na 

przebudowę odcinka drogi powiatowej do stacji Knyszyn PKP. 

Dz. 700- wprowadzono plan pomocy finansowej od Województwa Podlaskiego w ramach „ 

Programu odnowy wsi województwa podlaskiego – Kreatywna wieś” na remont elewacji 

świetlicy wiejskiej w Kruszynie. 

Dz. 750- wprowadzono plan dochodów na dofinansowanie szkoleń ze środków Krajowego 

Funduszu Szkoleniowego. 

Dz. 758- dostosowano plan do aktualnych przepisów oraz zwiększono plan subwencji na 

uzupełnienie dochodów na wzrost wynagrodzeń dla nauczycieli. Zwiększono również plan 

dochodów z tytułu dotacji na realizację zadań zleconych w roku 2024. 

Dz. 852- wprowadzono plan dochodów na dofinansowanie szkoleń ze środków Krajowego 

Funduszu Szkoleniowego. 

 

 

Plan wydatków: 

 

Dz. 600- wprowadzono plan wydatków zakup usług remontowych oraz na zadania 

inwestycyjne( przebudowb)ę odcinków dróg powiatowych i gminnych).  

Dz. 700- zwiększono plan wydatków na zakup usług remontowych. 

Dz. 750- zwiększono plan wydatków na wynagrodzenia i szkolenia pracowników Urzędu 

Gminy. 

Dz. 801- zwiększono plan wydatków na wynagrodzenia i pochodne dla nauczycieli 

Dz. 852- zwiększono plan wydatków na szkolenia pracowników GOPS. 

Dz. 900- dokonano przesunięć między paragrafami. 

 

Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad Uchwałą. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr X/72/25 stanowi ……11..….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ………12……. stronę protokołu. 
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W tym punkcie Przewodniczący ogłosił przerwę. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

c) przejęcia od Powiatu Monieckiego zadania publicznego polegającego na zarzadzaniu drogą 

powiatową położoną na terenie Gminy Krypno – projekt uchwały przedstawił Wójt Pan Marek 

Stankiewicz – powiedział, że chodzi o drogę powiatową za przejazdem kolejowym w stronę 

PKP w części należącej do Gminy Krypno  przed Jaskranką, który jest w bardzo złym stanie. 

Po przeprowadzonych rozmowach, Powiat Moniecki wyraża wolę przekazania Gminie Krypno 

remontu drogi w części należącej do Gminy. Prace zostały wycenione na ok. 130 tys. brutto. 

Przy okazji wyremontowany byłby odcinek za mostem, natomiast wokół dworca remont 

wykonany zostanie w ramach przebudowy kolei przez PKP. Pan Wójt wyjaśnił, że nasza 

uchwała jest podejmowana przed podjęciem uchwały przekazania powyższego zadania przez 

Zarząd Powiatu Monieckiego, dlatego w uchwale wprowadzony jest paragraf warunkowy 

mówiący o przejęciu powyższego zadania przez Gminę Krypno w przypadku przekazania przez 

Powiat Moniecki. Dodał jeszcze, że skoro jest wola podzielenia się kosztami między dwa 

samorządy to koszt nie jest zbyt wielki. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad Uchwałą. 

   

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr X/73/25 stanowi ……13..….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ……14………. stronę protokołu. 

 

d) określenia szczegółowych warunków udzielenia pomocy, formy i zakresu tej pomocy oraz 

trybu postępowania w tych sprawach w ramach „Lokalnego programu wspierania edukacji 

uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę na terenie gminy Krypno.” – projekt 

uchwały przedstawił Wójt Pan Marek Stankiewicz – powiedział, że taka uchwała była już 

podjęta, niestety odrzucona przez nadzór Wojewody. Uchwała została poprawiona zgodnie z 

zaleceniami Wojewody a procedura uproszczona. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad Uchwałą. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

 Uchwała Nr X/74/25 stanowi …….15.….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ……16………. stronę protokołu. 

 

e) podjęcia stanowiska w sprawie normy GAEC 2 – stanowisko w tej sprawie przedstawił 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Dróg Pan Paweł Stachurski – powiedział, że Komisja 

Rolnictwa i Dróg na posiedzeniu w dniu 9 kwietnia bieżącego roku przeanalizowała decyzję 
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Ministerstwa Rolnictwa dotyczącą zwiększenia powierzchni gruntów rolnych normą GAEC 

2. Ma ona na celu ochronę torfowisk oraz terenów podmokłych które występują również na 

terenie Gminy Krypno. Na obszarze GAEC 2 rolnicy nie mogą przekształcać i zaorywać 

gruntów, z wyłączeniem zastosowania płytkiej uprawy gleby i podsiewu nie częściej niż raz 

na 4 lata, nie mogą wydobywać z nich torfu, nie mogą budować na nich i nie mogą odnawiać 

rowów i instalacji drenujących do odwadniania lub odprowadzania wody z terenu. W związku 

z powyższym choć cele te są istotne z punktu widzenia ochrony środowiska, wdrożenie 

normy w obecnym kształcie niesie konsekwencje dla rolników. Dlatego ważnym jest 

przyjęcie przez Radę Gminy Krypno stanowiska sprzeciwiającego się zwiększeniu 

powierzchni gruntów rolnych objętych normą GAEC 2. Uważamy, że zmiany powinny być 

konsultowane z rolnikami i dostosowane do realiów prowadzenia gospodarstw w danym 

regionie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań.  

Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad Uchwałą. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych, 1 głos przeciw. Uchwałę podjęto większością głosów. 

 

 Uchwała Nr X/75/25 stanowi …17…..….. stronę protokołu. 

 Imienna lista głosowania stanowi ……18………. stronę protokołu. 

 

Ad. 6 Przedstawienie dokumentu „Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Krypno za rok 

2024” – dokument przedstawiła Dyrektor GOPS w Krypnie Pani Marta Milewicka-

Roszkowska - powiedziała że, do 30 kwietnia każdego roku GOPS ma obowiązek przedstawić 

Radzie Gminy ocenę zasobów pomocy społecznej. W 2024 roku dysponowaliśmy budżetem w 

kwocie ok. 3.800 tys. zł, są to środki własne gminy jak również z budżetu państwa. W ubiegłym 

roku po raz pierwszy skorzystaliśmy z programu „Asystent osobisty osoby z 

niepełnosprawnością” na który otrzymaliśmy dotację w kwocie 448.596,00 zł,. Programem 

zostało objętych 20 osób, były to osoby starsze jak również dzieci. Osoby pełniące funkcję 

asystenta były zatrudnione przez GOPS na podstawie umowy zlecenia. Program w całości był 

opłacany z dotacji, gmina nie poniosła kosztów. W 2025 roku kwota została zwiększona o 

ponad 100 tys. gdzie wsparciem zostało objętych 32 osoby. Uważam, że program jest sukcesem 

Gminy. W ubiegłym roku GOPS korzystał również z programów szkoleniowych w ramach 

Krajowego Funduszu Szkoleniowego. Szkolenia pracowników są bardzo drogie a musimy 

nadążyć za zmianami przepisów prawa. W ramach projektu KFS w ubiegłym roku na szkolenia 

otrzymaliśmy kwotę 6.690,00 zł, w tym roku mamy podpisana umowę na 15 tys. zł a także 

złożony kolejny wniosek w ramach drugiego naboru. W 2024 roku na wypłatę świadczeń 

rodzinnych i świadczeń z funduszu alimentacyjnego przeznaczyliśmy kwotę ponad 2.250 tys. 

zł a na świadczenia z pomocy społecznej kwotę ponad 1.500 tys. zł natomiast na 

przeciwdziałanie alkoholizmowi i narkomanii przeznaczyliśmy kwotę ponad 95 tys. 

zabezpieczoną w budżecie gminy. Duże pieniądze płacimy za umieszczenie i pobyt osób w 

domach pomocy społecznej. W ubiegłym roku 7 osób przebywało w DPS za których 

zapłaciliśmy 302 tys. zł. Koszty wzrosły o ponad 40 tys. zł w stosunku do roku 2023. Nowe 

stawki pobytu 1 osoby ogłoszone przez DPS na ten rok wynoszą  ok. 7-8 tys. zł. Na dzień 
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dzisiejszy mamy 5 osób umieszczonych w DPS oraz 1 osobę w kolejce.  Kolejną pomocą jest 

przydział żywności w ramach współpracy z Bankiem Żywności, którą w ubiegłym roku 

rozdysponowałyśmy dla ponad 230 osób na kwotę ok. 100 tys. zł. Pani Kierownik GOPS-u 

zauważyła, że ubywa społeczności w Gminie, w stosunku do 2023 roku liczba zmniejszyła się 

o 76 osób, z kolei 17 osób więcej korzysta ze świadczeń pomocy społecznej. Maja na to wpływ 

delikatnie podniesione kryteria dochodowe, które kwalifikują coraz to nowe osoby do objęcia 

wsparciem GOPS. Dodała, że w przedstawianym dokumencie są przedstawione bardzo 

dokładnie wszystkie działania prowadzone przez GOPS w roku 2024r. 

 

 

 Ad. 7 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

- Radna Pani Iwona Lipińska poprosiła o naprawę chodnika naprzeciwko świetlicy w Bajkach 

Zalesie ze względu na załamania kostki brukowej oraz zauważyła, że od tygodnia nie włączają 

się lampy uliczne. 

 

Wójt odpowiedział, że usterki zostaną zgłoszone i naprawione. 

 

 

Ad. 8 Wolne wnioski. 

 

W tym punkcie zabrał głos Wójt Pan Marek Stankiewicz powiedział, że brał udział w trzy 

dniowym szkoleniu dotyczącym obrony cywilnej. Stwierdził, że w tym roku zapewne w 

temacie obronności cywilnej będą jeszcze szkolenia dla gmin a także sołtysów  i innych osób 

publicznych. 

 

- Sołtys wsi Długołęka „Centrum” Pani Monika Glinko zapytała kiedy rozpoczną się prace 

remontu drogi koło szkoły oraz poprosiła o naprawienie znaków drogowych i barierki na drodze 

do Peńskich.  

 

Wójt odpowiedział, że widział te wszystkie usterki i zgłosi je do poprawy Wykonawcy. Dodał, 

że należy również poprawić zepsuty radar. Natomiast remont drogi rozpoczniemy w 

najbliższych dniach. Geodeci już wyznaczyli przebieg pasa drogowego, zaczniemy od 

wymiany gruntu bo niestety jest mocno wymieszany z gliną. 

 

- Sołtys wsi Rekle Pan Wojciech Klepacki zapytał o możliwość poszerzenia drogi w 

miejscowości Rekle. 

 

Wójt odpowiedział, że jest to droga powiatowa i temat na przyszłość ale należałoby poszerzyć 

jezdnię. Chodniki w tym wypadku nie są przydatne. Bardziej odpowiednia byłaby poszerzona 

jezdnia  ponad 6 metrów z namalowaną linią ciągłą zaznaczającą utwardzone pobocze. 

 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia X sesji Rady Gminy Krypno 

Przewodniczący Rady Pan Marek Kurzyna podziękował wszystkim za udział w sesji i dokonał 

zamknięcia obrad. 

 

Protokółowała: Joanna Wojno 

 


